
 
 

Jaká je náplň vaší práce? Co vše máte na starosti?  
 
V Komorní filharmonii pracuji jako vedoucí koncertního 
oddělení. Ta agenda je košatá a nesmírně pestrá, základem mé 
práce je plánování sezony orchestru, domlouvání jak koncertů 
pro naše abonenty v Sukově síni Domu hudby, tak koncertů 
pro další pořadatele jinde v republice i v zahraničí. Vedle své 
koncertní činnosti filharmonie i natáčí. Mám radost z úspěšně 
započaté spolupráce s nizozemským vydavatelstvím Brilliant 
Classics a aktuálně se bavíme o realizaci CD se špičkovým 
trumpetistou Reinholdem Friedrichem pro label Solo Musica. 
Po společném koncertě s naší filharmonií v listopadu 2022 byl 
tak nadšen spoluprací s orchestrem i dirigentem Robertem 
Kružíkem, že okamžitě projevil přání natočit s námi svoje 
příští CD. Teď tento záměr dostává konkrétní obrysy. 
 
V roce 2020 jste nastoupila na svou pozici manažerky 
koncertní činnosti, s jakými vizemi jste do své funkce 
nastupovalo a podařilo se je naplnit? 
 

Těšila jsem se na nesmírně inspirativní a tvůrčí prostředí, v hlavě jsem měla vícero nápadů, ovšem 
přišel březen a epidemie covidu, veškerá koncertní činnost ustala. Pro celý náš management i 
samotný orchestr to byla nesmírně těžká doba, ale zpětně myslím, že se nám podařilo z té krize vyjít 
s hlavou vztyčenou. Realizovali jsme v té době spousty nových nahrávek, i když nejednou jsme 
museli kompletně dojednaný projekt na poslední chvíli zrušit, když někdo z klíčových aktérů 
„odpadl“, byl pozitivně testován nebo jen v karanténě. Všichni jsme si oddechli, když se opatření 
rozvolnila a opět jsme mohli, i když jen v omezeném režimu koncertovat. Od té doby se nám 
postupně daří návrat i na ta velká podia, jako je Rudolfinum nebo významné festivalové scény doma 
i v zahraničí. Je to radost. 
 
Jaké máte plány do budoucna?  
 
Samozřejmě si přeji, aby se orchestr nadále rozvíjel po té umělecké stránce, proto se snažíme zvát 
opravdu nejlepší dirigenty i sólisty, volíme program, na kterém orchestr roste. Jsme orchestrem s 
komorním obsazením, jež odpovídá orchestru mozartovsko-haydnovského typu, naší ambicí je stát 
se skutečně prvotřídním mozartovským orchestrem i v mezinárodním měřítku.  
 
Jaké koncerty připravujete ještě do konce této koncertní sezóny?  
 
Náš rozhovor vzniká na počátku března, kdy v Sukově síni s naším orchestrem právě zkouší Vahan 
Mardirossian, dirigent, s nímž nás pojí bohatá nahrávací činnost, pro již zmíněný label Brilliant 
Classics. Program koncertu tvoří až na jednu výjimku Mozart a jsme opět u toho, v tomto repertoáru 
má Komorní filharmonie Pardubice opravdu hodně co nabídnout. Až do června probíhají koncerty 
pro naše abonenty, k závěrečným koncertům jsme přizvali špičkového sólistu Jiřího Bártu, který 
provede violoncellový koncert C dur Mozartova současníka Josepha Haydna.  
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Klepněte sem a zadejte popisek. 



 
Máte také programy pro děti (školy, školky)? 
 
Jistě, dětskému publiku se věnujeme systematicky, jak jinak si postupně vychovat nové posluchače? 
Naše nedělní matiné pro děti a rodiče, která se v příští sezoně přesunou na vybrané soboty, jsou 
dlouho dopředu beznadějně vyprodaná. Nemalou zásluhu na tom má pochopitelně duo hlavních 
protagonistů, dirigent Marko Ivanović s moderátorem Petrem Kadlecem, kteří vytváří nesmírně 
povedené dramaturgie. Zaměřujeme se i na školní kolektivy, které mají příležitost vždy několikrát 
do sezony navštívit pro ně uchystaný koncert v Sukově síni, starší žáky zveme na vybrané generální 
zkoušky. A myslím, že takovou naší doménou na tom edukativním poli jsou koncerty komorních 
uskupení, která zajíždí přímo do mateřských a základních škol po celém Pardubickém kraji. Po 
mnoho let na tyto štace vyjížděly především naše žestě v čele s panem Pavlem Mertou, který kromě 
fagotu ovládá i hru na saxofon a k mnoha programům utvořil scénář. Tato uskupení odehrála stovky 
koncertů a patří jim za to upřímný obdiv a dík. Od příští sezony převezmou štafetu jiní hráči, děti se 
mohou těšit na zbrusu nové pořady. 
 
Kdy plánujete tiskovou konferenci, kde představíte nadcházející koncertní sezónu? 
 
Pokud vše stihneme, tiskovku uskutečníme ve čtvrtek 16. května. Přítomní novináři a hosté se 
dozvědí nejen detailní informace z příští sezony, ale budou mít unikátní možnost navštívit právě 
probíhající zkoušku orchestru s naším hvězdným sólistou. Kdo sleduje program našeho festivalu 
Pardubické hudební jaro, snadno se dovtípí! 
 
Naznačíte, na koho se mohou čtenáři těšit? 
 
Jmenovitě sezonu představíme až na zmíněné tiskové konferenci, ale věřte, že bude opět plná talentů 
a krásných děl naší i světové hudby. Možná poprvé bude abonentní koncerty v Sukově síni dirigovat 
žena, během pár měsíců po sobě uvítáme dva přední české klavíristy, otce a syna, sólově představíme 
málokdy prezentovaný nástroj cimbál a nepůjde o folklor. Přivítáme světového violoncellistu, který 
bude současně koncert i dirigovat. Jiný český violoncellista provede mistrovské dílo Antonína 
Dvořáka, cellový koncert h moll. Ale to už vyzrazuji příliš, počkejte si, bude to stát za to! 
 
Na který koncert byste pozvala čtenáře filharmonického magazínu?  
 
Trochu Sophiina volba ☺ Ale jako klavíristka pozvu na květnové abonentní koncerty s Adamem 
Skoumalem, který vedle Mozartova klavírního koncertu A dur provede i svou vlastní skladbu, efektní 
Korsarescu. Těším se i na zbylou část programu pod taktovkou polského dirigenta Łukasze 
Borowicze, který si pro svůj pardubický debut vybral méně hraná díla v čele s ikonickou Orawou 
Wojciecha Kilara. Pokud někdo touží po opravdu mimořádném zážitku, doporučila bych mu 
dubnovou Grotesku s filharmonií, tentokrát s Charliem Chaplinem. Publikum v potemnělém sále 
sleduje němý film na velkém plátně zavěšeném přímo nad hlavami filharmoniků. Ti k němu živě 
hrají originální hudební doprovod vedeni dirigentem a zároveň autorem hudby Robertem Israelem. 
A není to žádná legrace. Představte si, že vysoký tón pikoly nebo úder činelu se musí ozvat přesně 
s akcí na plátně, jinak by to nefungovalo. Tak se přijďte přesvědčit, zda se jim to povede! 
 


